
J e g y z ő k ö n y v

Készült: A  Balmazújvárosi  Közös  Önkormányzati  Hivatal  Tanácskozótermében  (4060
Balmazújváros, Kossuth tér 4-5.) Balmazújváros Város Önkormányzat Pénzügyi, Mezőgazdasági és
Környezetvédelmi Bizottság 2014. január 13-i nyílt üléséről.

Jelen vannak:           
Bizottság részéről: mellékelt jelenléti ív szerint
Balmazújvárosi Közös
Önkormányzati Hivatal részéről: Vágnerné Szilágyi Ilona, pénzügyi osztályvezető

Emődi Sándor, beruházási osztályvezető

Továbbá:
BAKCSO Egyesület részéről: Varga László elnök

Csonka-Kis Pál bizottsági tag köszönti az ülésen megjelenteket, majd megállapítja, hogy a Bizottság 5
fővel határozatképes.

Csonka-Kis Pál bizottsági tag
Varga László elnök úr elfoglaltsága miatt nem tud részt venni a mai ülésen. Elsőként a napirendről
szavazunk. Annyi  kiegészítésem lenne,  hogy két előterjesztést  kellene még tárgyalnunk,  melyek a
következők: 1. Előterjesztés  Balmazújváros Város Önkormányzat adósságának 2014. évi átvállalása
tárgyában;  2.  Előterjesztés  Balmazújváros  labdarúgó  sportlétesítmény-fejlesztése  beruházással
kapcsolatos szerződések elfogadása tárgyában. Ki az, aki egyetért a kiegészített napirenddel?

5 jelenlévő bizottsági tag közül 5 bizottsági tag vett részt a szavazásban, 5 bizottsági tag igennel
szavazott és elfogadta az alábbi, kiegészített napirendet:

N a p i r e n d:
Nyílt ülés

1. Előterjesztés a környezetvédelmi csoport – BAKCSO – beszámolója a legnagyobb kiterjedésű zöld
terület a Veres Péter Emlékpark kezelése kapcsán
Előterjesztő: Dr. Tiba István polgármester
2. Előterjesztés a Balmazújváros VESZ Városi Egészségügyi Szolgálat Nonprofit Kft. 2013. II. félévi
tevékenységéről szóló beszámoló tárgyában
Előadó: Dr. Tiba István polgármester
3. Előterjesztés a Balmaz InterCOM Kft. Közbeszerzési Szabályzatának elfogadása tárgyában
Előterjesztő: Dr. Tiba István polgármester
4. A Pénzügyi, Mezőgazdasági és Környezetvédelmi Bizottság 2014. évi munkatervének elfogadása
5. Előterjesztés Balmazújváros Város Önkormányzat adósságának 2014. évi átvállalása tárgyában
Előterjesztő: Dr. Tiba István polgármester
6.  Előterjesztés  Balmazújváros  labdarúgó  sportlétesítmény-fejlesztése  beruházással  kapcsolatos
szerződések elfogadása tárgyában
Előterjesztő: Dr. Tiba István polgármester
7. Különfélék

1. napirend: Előterjesztés a környezetvédelmi csoport – BAKCSO – beszámolója a legnagyobb
kiterjedésű zöld terület a Veres Péter Emlékpark kezelése kapcsán

Dr. Orcsik István bizottsági tag megérkezett az ülésre, így a Bizottság létszáma 6 főre változott.

Csonka-Kis Pál bizottsági tag
Köszöntöm Varga Lászlót. Kívánja-e kiegészíteni a beszámolót?



Varga László elnök, BAKCSO Egyesület
Nincs kiegészítenivalóm, amennyiben kérdés van, szívesen válaszolok.

Csonka-Kis Pál bizottsági tag
Kérdés, vélemény, hozzászólás van-e a bizottság részéről?

Demeter Pál bizottsági tag
Elolvasva a beszámolót, sajnálattal tapasztalom, hogy rongálások továbbra is jelen vannak, erről már
tavaly  is  beszéltünk.  Azonban  örömmel  tapasztaltam,  hogy  megtörtént  a  Belső-Magdolna  ér
élővilágának a feltérképezése a tavalyi év során. Örömmel olvastam a beszámolót.

Varga László elnök, BAKCSO Egyesület
A vízi makrogerinctelenek vizsgálata történt meg. Érettségi előtt a diákoknak kötelező gyakorlatot
kell  letölteniük,  ennek keretében  sok diák  volt  kint,  illetve  aktivistáink,  önkéntesek,  így közösen
végezték a vizsgálatot.

Csonka-Kis Pál bizottsági tag
A terület rendbetételénél csak a BAKCSO tagjai, önkéntesek működtek közre, vagy közmunkások is? 

Varga László elnök, BAKCSO Egyesület
A 2013.  évben volt  egy bioenergetikai  közmunkaprogram,  ennek keretében  voltak  közmunkások.
Nekik az volt a dolguk, hogy a területbe nem illő, gyorsan szaporodó (amerikai kőris) fajokat irtották,
szelektálták. Amelyeket nem lehet másra használni, az leaprításra kerül. Ezek egy része a helyszínen
került aprításra, másik része a sintértelepre került beszállításra. A többi pedig hasznosítva lett, pl. a
pásztorszobroknál kis kerítések lettek húzva. 

Csonka-Kis Pál bizottsági tag
Hány főről van szó?

Varga László elnök, BAKCSO Egyesület
14-16 fő. Az egyesület által kezelt két területen dolgoztak, a lődombnál és a Kadarcsban. 

Csonka-Kis Pál bizottsági tag
Ki az, aki egyetért a beszámolóval?

6 jelenlévő bizottsági tag közül 6 bizottsági tag vett részt a szavazásban, 6 bizottsági tag igennel
szavazott és meghozta az alábbi határozatot:

1/2014. (I. 13.) sz. PMKB határozat:

A környezetvédelmi csoport – BAKCSO – beszámolója a legnagyobb kiterjedésű zöld
terület a Veres Péter Emlékpark kezelése kapcsán

Balmazújváros Város Önkormányzatának Pénzügyi, Mezőgazdasági és Környezetvédelmi Bizottsága
a környezetvédelmi csoport – BAKCSO – beszámolóját a legnagyobb kiterjedésű zöld terület a Veres
Péter Emlékpark kezelése kapcsán elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek.

Varga László, a BAKCSO Egyesület elnöke távozott az ülésről.

2. napirend: Előterjesztés  a Balmazújváros VESZ Városi  Egészségügyi Szolgálat  Nonprofit
Kft. 2013. II. félévi tevékenységéről szóló beszámoló tárgyában
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Csonka-Kis Pál bizottsági tag
A VESZ jól működik továbbra is. Várja mindenki az új szakrendeléseket, melyek beindításához az
utolsó engedélyek szükségesek. Az előterjesztéssel kapcsolatban kérdése van-e valakinek? Vélemény,
hozzászólás? Ki az, aki egyetért a határozati javaslattal?

6 jelenlévő bizottsági tag közül 6 bizottsági tag vett részt a szavazásban, 6 bizottsági tag igennel
szavazott és meghozta az alábbi határozatot:

2/2014. (I. 13.) sz. PMKB határozat:

A Balmazújváros VESZ Városi Egészségügyi Szolgálat Nonprofit Kft. 2013. II. félévi
tevékenységéről szóló beszámoló tárgyában

Balmazújváros Város Önkormányzatának Pénzügyi, Mezőgazdasági és Környezetvédelmi Bizottsága
a Balmazújváros VESZ Városi Egészségügyi Szolgálat Nonprofit Kft. 2013. II. félévi tevékenységéről
szóló  beszámoló  tárgyában  készült  előterjesztés  határozati  javaslatát  elfogadásra  javasolja  a
Képviselő-testület számára.

3. napirend: Előterjesztés a Balmaz InterCOM Kft. Közbeszerzési Szabályzatának elfogadása
tárgyában

Csonka-Kis Pál bizottsági tag
Az előterjesztéssel kapcsolatban kérdése van-e valakinek? Vélemény, hozzászólás? Ki az, aki egyetért
a határozati javaslattal?

6 jelenlévő bizottsági tag közül 6 bizottsági tag vett részt a szavazásban, 6 bizottsági tag igennel
szavazott és meghozta az alábbi határozatot:

3/2014. (I. 13.) sz. PMKB határozat:

A Balmaz InterCOM Kft. Közbeszerzési Szabályzatának elfogadása tárgyában

Balmazújváros Város Önkormányzatának Pénzügyi, Mezőgazdasági és Környezetvédelmi Bizottsága
a Balmaz InterCOM Kft. Közbeszerzési  Szabályzatának elfogadása tárgyában készült  előterjesztés
határozati javaslatát elfogadásra javasolja a Képviselő-testület számára.

4. napirend:  A  Pénzügyi,  Mezőgazdasági  és  Környezetvédelmi  Bizottság  2014.  évi
munkatervének elfogadása

Csonka-Kis Pál bizottsági tag
A munkatervvel kapcsolatban kérdése van-e valakinek? Vélemény, hozzászólás? Ki az, aki egyetért a
munkatervvel?

6 jelenlévő bizottsági tag közül 6 bizottsági tag vett részt a szavazásban, 6 bizottsági tag igennel
szavazott és meghozta az alábbi határozatot:

4/2014. (I. 13.) sz. PMKB határozat:

A Pénzügyi, Mezőgazdasági és Környezetvédelmi Bizottság 2014. évi munkatervének
elfogadása
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Balmazújváros Város Önkormányzatának Pénzügyi, Mezőgazdasági és Környezetvédelmi Bizottsága
a bizottság 2014. évi munkatervét elfogadja.

5. napirend:  Előterjesztés  Balmazújváros  Város  Önkormányzat  adósságának  2014.  évi
átvállalása tárgyában

Csonka-Kis Pál bizottsági tag
Az előterjesztéssel kapcsolatban kérdése van-e valakinek? Vélemény, hozzászólás?

Vágnerné Szilágyi Ilona pénzügyi osztályvezető
A 2014. évi költségvetési törvény rendelkezik arról, hogy az önkormányzatok 2013. december 31-én
fennálló adósságállományát az állam 2014. február 28-ig átvállalja. Ezek után adósságunk nem marad.
Ennek  lebonyolítására  a  Nemzetgazdasági  Minisztérium  kiadott  egy  útmutatót.  Ez  igen  gyors
ütemezésű,  szoros  határidők  vannak.  Január  15-én  a  pénzintézetek  meg  fogják  küldeni  az  ő
nyilvántartásuk szerinti, a velük szemben fennálló adósságállományt, amit nekünk le kell egyeztetni,
január 15. 14 óráig tovább kell küldeni a Magyar Államkincstárnak, ahol 16 óráig leellenőrzik. Ennek
a folyamatnak a lebonyolításához az önkormányzatnak azokat a nyilatkozatokat meg kell tennie, amit
az előterjesztésben felsorolunk. 

Szegedi Lajos bizottsági tag
Milyen feltételeknek kell eleget tennünk az adósság átvállalás fejében?

Vágnerné Szilágyi Ilona pénzügyi osztályvezető
Különösebb elvárás a hitel átvállalása miatt nincs. A legalapvetőbb, amire kíváncsiak, hogy nincs-e
olyan betétünk, ami ennek a fedezetét  szolgálja, mert amennyiben volna, ezt vissza kell fizetni az
államnak. Illetve, ha olyan bevételünk keletkezne, amiről kiderül, hogy valamelyik átvállalt hitelnek a
fedezete lenne, és ez megérkezne a számlánkra, ezt 3 napon belül át kellene utalni, de nálunk ilyen
nincs. 

Hegedűs János bizottsági tag
Mekkora az adósságállomány, amitől megszabadulunk?

Vágnerné Szilágyi Ilona pénzügyi osztályvezető
Kb. 700 millió forint. Amikor a 70 %-ot átvállalta az állam, akkor egy háromoldalú szerződés jött
létre az adósságkezelő központ, a pénzintézet és az önkormányzat  között.  Az úgy zajlott,  hogy az
állam fogja törleszteni,  de most  a  költségvetési  törvényben  vannak olyan  határok,  hogy euróban,
svájci  frankban,  illetve  forintban  meglévő  összegeknél  van  egy határ,  ha  annál  nem több,  akkor
tulajdonképpen nem is szerződés lesz, hanem magát a pénzt fogjuk megkapni, amivel azonnal vissza
kell a hitelt fizetni. 

Szegedi Lajos bizottsági tag
Ebben benne vannak a fejlesztési hiteleink?

Vágnerné Szilágyi Ilona pénzügyi osztályvezető
Az OTP Banktól volt a likvidhitelünk, abból – mivel a 70%-ot átvállalták – fennmaradt 30%, ott 167
millió forintos átvállalás lesz. Az Unicredit Bankkal szemben volt két működési hitelünk a fürdővel
kapcsolatban, itt már csak az egyik maradt meg, az több, mint 100 millió forint. A kötvényből még
megmaradt kb. 500 millió forint.

Hegedűs János bizottsági tag
A likvidhitelünk is nullázódott?

Vágnerné Szilágyi Ilona pénzügyi osztályvezető
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A költségvetési törvényben úgy szerepelt, ha a december 5-én fennálló hitelállomány december 20-án
is fennáll, azt át kellett alakítani egy rövidlejáratú hitellé. Erről egy rendkívüli testületi ülésen született
döntés. December 31-én likvidhitelünk nem lehetett, hanem ez az átalakított hitel.

Dr. Orcsik István bizottsági tag
Az átvállalás után az ez évi gazdálkodásunkkal kapcsolatban milyenek a kilátások? Csak a helyi adó,
amiből  tudunk gazdálkodni.  Hogyan ítéli  meg az osztályvezető asszony az ez évi  mozgásterét  az
önkormányzat gazdálkodásának?

Vágnerné Szilágyi Ilona pénzügyi osztályvezető
Úgy gondolom, hogy a mozgásterünk tágul. Mióta felhasználtuk a hiteleinket, forrásként nem jelentek
meg, amik fedezetet nyújthattak volna a kiadásainkhoz, hanem már csak kötelezettségeink voltak, a
törlesztés,  illetve  ennek  járuléka,  kamatfizetési  kötelezettségei.  Ezek  a  kötelezettségeink
felszabadulnak,  ilyen  jogcímen  kiadást  nem  kell  tervezni.  Tehát  feltételezhetően  a  forrásaink
szabadabbak lesznek. Elsősorban a működést kell biztosítani, mert a költségvetésünknek tavaly is a
fejlesztési  része  volt  a  mínusz  rész,  de  talán  én  úgy  gondolom,  hogy nem lesz  annyi  mínusz  a
fejlesztésre,  vagy  ha  új  fejlesztések  nem  indulnak,  mivel  ezek  a  fizetési  kötelezettségeink  nem
lesznek.  Illetve  az  gondot  jelenthet,  az  ez  évi  gazdálkodásunkra  rányomja  a  bélyegét,  hogy
likvidhitelünk nem lesz. Ami december 31-én megmaradt, 100%-on ki volt használva, likvidhitelünk
nem volt, amit használhattunk volna a bevételi kiadási különbségek kezelésére. Elvileg likvidhitelt
vehetünk fel, de csak úgy, ha látjuk a visszafizetést. Valóban a legfőbb bevételünk a helyi adó, ami két
időszakban, márciusban és szeptemberben teljesül. Az állami normatíváink már az elmúlt évben is
nagyon  célhoz  kötöttek  voltak,  ugyan  havonta  jönnek,  de  azok  csak  a  meghatározott  kiadásokra
fordíthatóak. Én azért azt gondolom, hogy mindenképpen pozitívan kell hatnia a költségvetésre az
átvállalásnak. Folyamatban van az adatok ismeretében az ez évi költségvetésünk előkészítése.

Hegedűs János bizottsági tag
Az idei évben mennyit jelent ez, hogy megmarad a költségvetésünkben a tőke és kamattartozás? 

Vágnerné Szilágyi Ilona pénzügyi osztályvezető
Közel 200 millió forint.

Szegedi Lajos bizottsági tag
A források, amelyek rendelkezésre állnak, egy nullás költségvetést biztosít az idei évben?

Vágnerné Szilágyi Ilona pénzügyi osztályvezető
A felhalmozási oldal miatt úgy gondolom, hogy nem. A koncepciót október 31-ig tárgyalnunk kellett.
Semmi számszerű adat  nem volt  a birtokunkban.  Már elkezdtük a számításokat,  ha úgy látszik a
számok összeéréséből, hogy valamilyen intézkedések megtétele szükséges, akkor lehetséges, hogy a
költségvetési rendeletünk elfogadása előtt egy előzetes tervet beterjesztünk a költségvetésről, és azok
után terjesztjük be a végleges költségvetést. 

Csonka-Kis Pál bizottsági tag
Ki az, aki elfogadja a határozati javaslatot?

6 jelenlévő bizottsági tag közül 6 bizottsági tag vett részt a szavazásban, 6 bizottsági tag igennel
szavazott és meghozta az alábbi határozatot:

5/2014. (I. 13.) sz. PMKB határozat:

Balmazújváros Város Önkormányzat adósságának 2014. évi átvállalása tárgyában
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Balmazújváros Város Önkormányzatának Pénzügyi, Mezőgazdasági és Környezetvédelmi Bizottsága
Balmazújváros Város Önkormányzat adósságának 2014. évi átvállalása tárgyában készült előterjesztés
határozati javaslatát elfogadásra javasolja a Képviselő-testület számára.

6. napirend: Előterjesztés Balmazújváros labdarúgó sportlétesítmény-fejlesztése beruházással
kapcsolatos szerződések elfogadása tárgyában

Csonka-Kis Pál bizottsági tag
Ez  az  előterjesztés  egy  önálló  kormánydöntés  alapján  történő  400  millió  forintról  szól,  amit
Balmazújváros sportlétesítmény fejlesztésre kapott. Felmérték, hogy melyek azok a települések, ahol
a  stadionfejlesztési  program  keretében  meg  lehet  valósítani  egy  komplett  lelátóval  biztosított
komplexumot,  amely  alkalmas  a  következő  évben  életbe  lépő  előírásoknak  megfelelő  pályák
kialakításához,  ahol  sportrendezvényeket  lehet  tartani.  Az  előterjesztés  melléklete  3  szerződés-
tervezet, melyről dönteni kell. Az előterjesztéssel kapcsolatban kérdése van-e valakinek? Vélemény,
hozzászólás?

Szegedi Lajos bizottsági tag
Önerőt nem igényel?

Csonka-Kis Pál bizottsági tag
A terveket az önkormányzatnak kell elkészíttetni, ennyi költséget kell állni az önkormányzatnak. Ki
az, aki egyetért a határozati javaslattal?

6 jelenlévő bizottsági tag közül 6 bizottsági tag vett részt a szavazásban, 6 bizottsági tag igennel
szavazott és meghozta az alábbi határozatot:

6/2014. (I. 13.) sz. PMKB határozat:

Balmazújváros labdarúgó sportlétesítmény-fejlesztése beruházással kapcsolatos
szerződések elfogadása tárgyában

Balmazújváros Város Önkormányzatának Pénzügyi, Mezőgazdasági és Környezetvédelmi Bizottsága
a  Balmazújváros  labdarúgó  sportlétesítmény-fejlesztése  beruházással  kapcsolatos  szerződések
elfogadása  tárgyában készült  előterjesztés  határozati  javaslatát  elfogadásra  javasolja  a  Képviselő-
testület számára.

Mivel több napirend nem volt és kérdés, hozzászólás nem merült fel,
 így Csonka-Kis Pál az ülést bezárta.

K.m.f.

Csonka-Kis Pál
bizottsági tag

Blaskó Sándor
bizottsági tag

Szarvas Zsuzsa
jegyzőkönyvvezető
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